

UNIVERSITY OF CAMBRIDGE INTERNATIONAL EXAMINATIONS International General Certificate of Secondary Education

FIRST LANGUAGE RUSSIAN

0516/02

Paper 2 Writing May/June 2007

2 hours

Additional Materials: Answer Booklet/Paper

READ THESE INSTRUCTIONS FIRST

If you have been given an Answer Booklet, follow the instructions on the front cover of the Booklet. Write your Centre number, candidate number and name on all the work you hand in.

Write in dark blue or black pen.

Do not use staples, paper clips, highlighters, glue or correction fluid.

Choose **one** topic from Section 1 and **one** topic from Section 2.

Your two compositions should be between 350-500 words each.

You should pay attention to punctuation, spelling and handwriting.

At the end of the examination, fasten all your work securely together.

All questions in this paper carry equal marks.





Напишите два сочинения, длиной в 350-500 слов каждое. Выберите одну тему из раздела 1 и одну из раздела 2.

Раздел 1

Рассуждение

- (а) «Телевидение жвачка для ума». До какой степени вы согласны с этим утверждением?
- (b) Должны ли женщины служить в армии? Изложите свое мнение.
- (с) «Невозможное сегодня станет возможным завтра ». Согласны ли вы с этим высказыванием?
- (d) Объясните, зачем нужны космические полеты?

Раздел 2

Описание и повествование

- (а) Опишите холодный снежный зимний день. Как действует зимний пейзаж на настроение человека?
- (b) Возникали ли в вашем воображении фантастические города? Опишите такой город.
- (c) Вы пишете детективный рассказ, действие которого происходит в дореволюционной России, в загородном доме богатого фабриканта, куда на празднование его юбилея съехались гости. Напишите НАЧАЛО рассказа.

Начните с того момента, когда супруга фабриканта, одеваясь к ужину, обнаруживает пропажу бесценного бриллиантового колье. Она немедленно вызывает горничную и обвиняет ее в краже. Горничная, плача, уверяет хозяйку, что она не виновата и сообщает, что она видела, как в комнату заходили сын хозяйки, а также кое-кто из гостей ...

(d) Вам пришлось провести несколько дней в гостинице, где ничего не работало. Положите этот случай в основу рассказа под заглавием «Неудачный отдых».

Permission to reproduce items where third-party owned material protected by copyright is included has been sought and cleared where possible. Every reasonable effort has been made by the publisher (UCLES) to trace copyright holders, but if any items requiring clearance have unwittingly been included, the publisher will be pleased to make amends at the earliest possible opportunity.

University of Cambridge International Examinations is part of the Cambridge Assessment Group. Cambridge Assessment is the brand name of University of Cambridge Local Examinations Syndicate (UCLES), which is itself a department of the University of Cambridge.